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اخبارخبر

مشاهده ۱۸ فرد یوزپلنگ آسیایی 
در سال ۱40۱

و  حفاظت  دفتر  مدیرکل  ابدالی،  غلامرضا 
زیست  محیط  سازمان  حیات وحش  مدیریت 
گفته است که در سال ۱۴۰۱ »شش فرد یوز ماده 
با ۱۰ توله و دو فرد یوز نر« مشاهده و به ثبت 
رسیده است. به گفته وی »نسبت به سال های 
گذشته آمارهای بهتر و خوبی درباره مشاهده 

یوزهای جدید داشته ایم.« 
مدیرکل دفتر حفاظت و مدیریت حیات وحش 
یوزهای  تعداد  درباره  زیست  محیط  سازمان 
طول  در  گفت:   ۱۴۰۱ سال  در  شده  مشاهده 
امسال شش فرد یوز ماده با ۱۰ توله و دو فرد یوز 
نر ثبت کرده ایم. غلامرضا ابدالی در گفت و گو 
با ایسنا، درباره آخرین وضعیت یوزهای مشاهده 
شده در منطقه حفاظت شده توران اظهار کرد: 
در طول امسال شش فرد یوز ماده با ۱۰ توله و دو 

فرد یوز نر ثبت کرده ایم.
وی درباره جنسیت توله  یوزها افزود: جنسیت 
توله ها مشخص نیست چراکه از فاصله دور رصد 
شده اند. نسبت به سال های گذشته آمارهای  
جدید  یوزهای  مشاهده  درباره  خوبی  و  بهتر 

داشته ایم.
آخرین وضعیت »توران« و »آذر«

مدیرکل دفتر حفاظت و مدیریت حیات وحش 
سازمان محیط زیست درباره آخرین وضعیت 
»توران« و »آذر« نیز  اظهار کرد: اکنون این دو 
توله یوز ماده در پارک ملی توران حضور دارند و 

حالشان خوب است.
و  »توران«  وضعیت  تفاوت  به  اشاره  با  وی 
»آذر« نسبت با »پیروز« توضیح داد: زمانی که 
این دو توله یوز ماده تحویل سازمان حفاظت 
محیط زیست داده شدند حدودا دو هفته کنار 
یوز مادر بودند و از شیر او تغذیه کرده بودند. 
به »پیروز« که شیر مادر  بدین جهت نسبت 
را نخورده بود بنیه قوی تری دارند. این دو توله 
نسبت به سن مشابه پیروز سرحال تر هستند 
را  گوارشی  مسائل  مانند  »پیروز«  مشکلات  و 

ندارند.
توله  دو  این  تغذیه  وضعیت  درباره  ابدالی 
اظهارکرد: اکنون هر دو توله گوشتخوار هستند 

البته درکنار آن از مکمل ها نیز تغذیه می کنند.
»ایران« باردار می شود؟

تصریح  ایران  بارداری  وضعیت  درباره  وی 
فعلا  اما  است  خوب  هم  ایران  وضعیت  کرد: 

سونوگرافی بارداری برای او انجام نشده است.
این سخنان البته در حالی بیان می شود که 
عدم  یاد  و  بارداری  درباره  بارها  این  از  پیش 
بارداری ایران سخن گفته شده بود و البته هم 

چنان وضعیت وی نامشخص است.
همکاری وزارت راه و شهرسازی با سازمان 

حفاظت محیط زیست
مدیرکل دفتر حفاظت و مدیریت حیات وحش 
سازمان محیط زیست درباره آخرین رایزنی های 
راه و شهرسازی توضیح داد:  با وزارت  سازمان 
وزارت راه کاملا با ما همراه است که امیدواریم 
اقدامات مشترکی را که برای ایمن سازی جاده ها 

انجام می دهیم  به نتیجه رسد.
وی درباره این اقدامات مشترک توضیح داد: 
فنس کشی بخشی از جاده ها و نصب تابلوهای 
است همچنین  ما  برنامه های  از  هشداردهنده 
تامین روشنایی حاشیه جاده از دیگر برنامه ها 
است چراکه با روشن بودن محل گذر یوز هم 
یوزپلنگ ها متوجه خطر و هم رانندگان متوجه 

حضور یوزها شوند.
مدیرکل دفتر حفاظت و مدیریت حیات وحش 
سازمان محیط زیست اضافه کرد: پیامک هایی 
آسیایی  یوزپلنگ  زیستگاه  »به  با محتوای  نیز 
نزدیک می شوید. آرام و با احتیاط رانندگی کنید« 
یوز  از مسیرهای حضور  رانندگان  هنگام عبور 

ارسال می شود.
شده  انجام  اقدامات  درباره  پایان  در  ابدالی 
و  فنس کشی  قبلا  جاده ها  از  بخشی  گفت: 
تابلوها نیز کار گذاشته شده بودند. برای  سایر 
قسمت ها هم درحال انجام اقدامات لازم هستیم.

مدیرعامل شرکت بهره برداری متروی 
تهران خبر داد

جزئیات ساماندهی دستفروشان و 
بساط گستران مترو

مدیرعامل شرکت بهره برداری متروی تهران 
در مورد طرح ساماندهی بساط گستران در مترو 
توضیحاتی ارائه کرد. مسعود درستی در گفت وگو 
و  دستفروشان  ساماندهی  مورد  در  ایسنا،  با 
بساط گستران مترو با بیان این که ما در مترو 
با دو مقوله بساط گستری و دستفروشی مواجه 
هستیم، بیان کرد: در مواجهه با هر یک از این 
دو معضل باید رویکرد متفاوتی را داشته باشیم.

بساط  ساماندهی  طرح  این که  بیان  با  وی 
گستران در ایستگاه متروی محمدیه آغاز شده 
را شاید  ایستگاه محمدیه  کرد:  تصریح  است، 
بساط  نظر  از  ایستگاه  نابسامان ترین  بتوان 
گستری دانست، چرا که بساط گستران علاوه 
بر استقرار در راهرو و گالری ها روی سکوها هم 
آمدند و به همین دلیل به صورت پایلوت ایستگاه 
متروی محمدیه را انتخاب کرده و در نظر داریم 
در روزهای پایانی سال این ایستگاه را ساماندهی 

کنیم.
بساط  جلوگیری  برای  مترو  پلیس  به  ابلاغ 

گستری بر روی سکوها
تهران  متروی  بهره برداری  شرکت  مدیرعامل 
اضافه کرد: بررسی ها نشان داده که ما در ۱۴ 
الی ۱۵ ایستگاه معضل بساط گستری داریم که 
در ایستگاه های مرکز شهر این مساله بحرانی تر 
است اما به پرسنل و پلیس مترو ابلاغ کردیم که 
به هیچ عنوان اجازه بساط گستری بر روی سکوها 
در حال ساماندهی  دیگر  از سوی  و  ندهند  را 
گالری ها هستیم تا با نصب کانترها فضایی را 
برای بساط گستران فراهم کنیم و در عین حال 
اطلاعات فروشنده، محصولات آن و غیره قابل 
از جنس  از مسافران  اگر یکی  تا  ردیابی باشد 
فروخته شده ابراز نارضایتی کرد امکان پیگیری و 
رصد وجود داشته باشد.درستی با تاکید بر این که 
ایستگاه های  سایر  در  بود،  مثبت  نتیجه  اگر 
بحرانی نیز با ایجاد کانترها مشکل بساط گستری 
را حل می کنیم، ادامه داد: ما دو نوع برخورد با 
وارد  آنها  یا  بساط گستران خواهیم داشت که 
دستفروش  یا  و  بروند  شده  تعبیه  کانترهای 
شوند، اما اجازه بساط گستری ندارند. درستی 
در مورد وضعیت دستفروشان با بیان این که ما 
برنامه ای برای ممانعت از فعالیت آنها نداریم اما 
این حق ماست که بدانیم در واگن های ما چه 
دستفروشی تردد می کند تا اگر مسافری ادعایی 
را علیه آنها مطرح کرد مساله قابل رصد و پایش 
باشد، گفت: شناسنامه دار کردن، دادن کاور به 
آنها و کددار شدن این افراد در دستور کار قرار 
دارد اما نکته قابل توجه این است که شهرداری 
تهران برنامه کلی برای ساماندهی دستفروشان 
شهر تهران دارد و ما نیز ذیل این برنامه نسبت 

به ساماندهی دستفروشان اقدام خواهیم کرد.

معاون وزیر آموزش و پرورش:
مدارس تا ۲۸ اسفندماه باز هستند

و  آموزش  وزارت  متوسطه  آموزش  معاون 
پرورش با اعلام اینکه فعالیت و جریان آموزشی 
و تربیتی مدارس تا آخرین روز اسفندماه سال 

۱۴۰۱ ادامه دارد، از باز بودن مدارس خبر داد. 
مطابق  مدارس  گفت:  کاظمی  محمدمهدی 
 ۱۴۰۱ سال  کاری  روز  آخرین  تا  هرساله  روال 
باز است و کادر اداری و آموزشی با حضور در 
مدرسه به فعالیت های آموزشی و تربیتی خود 
کاری سال  روز  آخرین  امسال هم  می پردازند. 
۲۸ اسفندماه است.وی ادامه داد: از خانواده ها 
تا  زمانی  محدودیت  به  توجه  با  می خواهیم، 
آموزان  دانش  حضور  تحصیلی،  سال  پایان 
در مدارس را پیگیری کنند تا بعد از تعطیلات 
نوروز شاهد عقب افتادگی های درسی و آموزشی 
دانش آموزان نباشیم. معاون آموزش متوسطه با 
اشاره به اهداف نظام تعلیم و تربیت اظهار کرد: 
مدرسه مهم ترین و بهترین مکان برای تربیت و 
رشد اجتماعی دانش آموزان است که کودکان و 
نوجوانان در محیطی امن و سالم رشد و تربیت 
می یابند و امکان ورود دانش آموزان به اجتماع 
فراهم می شود، لذا ضرورت دارد، خانواده ها بر 
داشته  تأکید  مدرسه  در  آموزان  دانش  حضور 

باشند و این موضوع را پیگیری کنند.

املاک شهرداری  فروش  البته  ؛  ایلنا  گزارش  به 
تهران با هدف درآمدزایی موضوع جدیدی نیست و 
همواره یکی از راه های تامین درآمد مدیریت شهری 
پایتخت، فروش اموال یا همان دارایی های سرمایه ای 
بوده و در مصوبات بودجه سنواتی شهرداری همیشه 
بخشی از منابع درآمدی به فروش اموال اختصاص 
داده شده است. اخیرا هم محمد آخوندی، رئیس 
شهر  اسلامی  شورای  بودجه  و  برنامه  کمیسیون 
تهران در همین راستا به ایلنا گفته است که »همواره 
در مصوبات بودجه سالیانه به شهرداری تهران اجازه 
داده می شود که ۲۰ درصد از منابع مورد نیاز خود را 
به صورت غیرنقد تأمین کند و بخشی از این درآمد 
اموال تأمین می شود. در  از طریق فروش  غیرنقد 
دوره های قبلی مدیریت شهری نیز چنین اتفاقی رخ 

داده است.« 
مدیریت  گذشته  دوره های  از  اما  میان  این  در 
شهری تهران تا کنون، فروش اموال نه تنها راهکاری 
برای تامین منابع غیرنقد شهرداری بوده، بلکه به 
عنوان روشی برای تسویه بدهی های شهرداری تهران 
به بانک ها، پیمانکاران و ... نیز استفاده شده است و 
این دوره نیز همچنان فروش املاک با هدف تسویه 
بدهی ها ادامه دارد؛ به نحوی که یازدهم بهمن ماه 
امسال، شورای شهر ششم با فروش شش فقره از 
املاک شهرداری تهران در مجموع به ارزش ۵ هزار و 
۷۰۰ میلیارد تومان موافقت کرد تا به این ترتیب هم 
بخشی از بدهی های شهرداری با بانک شهر تسویه 
شود و هم شهرداری تهران بتواند به ازای دو برابر 
این مبلغ، برای توسعه زیرساخت های مترو از این 

بانک تسهیلات جدید بگیرد. 
اختلاف نظر جدی درباره رقم بدهی های شهرداری 

تهران در پایان دوره چهارم 
به گزارش ایلنا در چنین شرایطی، سوال مهمی 
که در افکار عمومی مطرح می شود، این است که 
وقتی فروش اموال به عنوان یکی از راه های تسویه 
می شود،  محسوب  تهران  شهرداری  بدهی های 
اساسا در حال حاضر میزان بدهی های شهرداری 
چقدر است؟ مسئولان دوره ششم مدیریت شهری 
تا کنون پاسخ دقیقی به این سوال نداده اند، اگرچه 
شهری  اقتصاد  و  مالی  معاون  فروزنده،  لطف الله 
شهرداری تهران، پانزدهم بهمن ماه امسال در این 
خصوص گفته است که »بانک ها مدعی بدهی۶۰ 
هزار میلیارد تومانی و پیمانکاران نیز مدعی ۸ هزار 
میلیارد تومان بدهی هستند، ولی تا با بانک ها در 
مورد اصل و فرع بدهی ها صحبت نکنیم، نمی توانیم 
رقم نهایی و دقیق میزان بدهی شهرداری را اعلام 

کنیم.« 
آنچه در میان اعضای دوره کنونی و فعلی شورای 
شهر تهران اختلاف نظر جدی درباره آن وجود دارد، 
رقم بدهی های شهرداری در پایان دوره چهارم یعنی 
شهریور ۱۳۹۶ است؛ به نحوی که مهدی چمران، 
رئیس کنونی و اسبق شورای شهر تهران، به استناد 
گزارشی که در تابستان ۹۶ در مدیریت شهری وقت 
تهیه شد، تاکید دارد که شهرداری تهران در پایان 
تومان  ۵۰۰ میلیارد  و  هزار   ۱۵ حدود  چهارم  دوره 
بدهکار بوده است، اما محمود میرلوحی، عضو دوره 
پنجم شورای شهر به استناد تحقیق و تفحصی که 
در دوره قبلی شورا انجام شده است و گزارشی که در 
شهریور ۹۸ توسط شهرداری وقت تهیه شده، معتقد 
است که شهرداری تهران در پایان دوره چهارم حدود 

۶۹ هزار میلیارد تومان بدهی داشته است. 
اختلاف نظرهایی  به  توجه  با  و  راستا  همین  در 
پایان  در  تهران  شهرداری  بدهی های  درباره  که 
به  توجه  با  همچنین  و  دارد  وجود  چهارم  دوره 
مولدسازی  درباره  روزها  این  که  داغی  موضوعات 
اموال  فروش  صحیح  روش  شهرداری،  دارایی های 
قبول  قابل  شیوه  و  غیرنقد  درآمدهای  کسب  و 
تسویه بدهی های مدیریت شهری پایتخت مطرح 
از  جداگانه  به صورت  را  موضوعات  این  می شود، 
مهدی چمران، رئیس فعلی و اسبق شورای اسلامی 
شهر تهران و محمود میرلوحی، عضو سابق پارلمان 
شورای  اقتصادی  کمیته  رئیس  و  پایتخت  شهری 

پنجم پرسیدیم. 
چمران: مولدسازی در شهرداری با مولدسازی در 

دولت متفاوت است 
»مهدی چمران« رئیس شورای اسلامی شهر تهران 
در گفت وگو با ایلنا در پاسخ به این سوال که آیا 
اموال  مولدسازی  درباره  روزها  این  که  بحث هایی 
شهرداری تهران مطرح می شود، ارتباطی با تسویه 
توضیح  خیر،  یا  دارد  شهری  مدیریت  بدهی های 
تهران  شهرداری  در  مولدسازی  درباره  آنچه  داد: 
مطرح می شود با طرح مولدسازی که اخیرا در دولت 
مطرح شده، متفاوت است. منظور از مولدسازی در 
مدیریت شهری این است که شهرداری می تواند از 
بخشی از منابع و امکانات خود برای ارائه خدمات 
مثلا  کند؛  استفاده  شهروندان  به  بهتر  و  بیشتر 
شهرداری می تواند با بخش خصوصی شریک شود 

و یک زمین خود را در قالب مولدسازی در اختیار 
بخش خصوصی قرار دهد تا در آن برای شهروندان 

مسکن ساخته شود. 
هیچ گاه مدرک ادعاهای غیرواقعی درباره بدهی 

شهرداری در پایان دوره چهارم ارائه نشد 
چمران درباره رقم بدهی های شهرداری تهران در 
پایان دوره چهارم مدیریت شهری نیز توضیح داد: از 
نظر ما رقم بدهی های شهرداری تهران در پایان دوره 
چهارم کاملا مشخص است و هیچ ابهامی در این 
زمینه وجود ندارد. وقتی که ما دوره چهارم شورای 
شهرداری  همکاری  با  رساندیم،  پایان  به  را  شهر 
وقت، تمام مدارک مربوط به بدهی ها را به مدیریت 
شهری بعدی تحویل دادیم و رسما اعلام کردیم که 
شهرداری تهران حدود ۱۵ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان 
بدهی دارد. البته شهرداری در آن زمان تقریبا به 
همین میزان نیز از دولت طلب داشت که ما این 

موضوع را هم به صورت رسمی اعلام کردیم. 
بهره های بانکی دائما کنتور می اندازد، باید بدهی ها 

را زودتر تسویه کنیم 
در  تهران  شهرداری  بدهی های  درباره  چمران 
حال حاضر نیز گفت: رقم بدهی های شهرداری در 
شرایط کنونی تقریبا همان ۶۵ هزار میلیارد تومان 
به علاوه مقداری بیشتر است. البته چون بدهی های 
بانکی براساس جرایم مربوطه مرتبا افزایش می یابد 
و بدهی ها به پیمانکاران نیز بعضا تسویه می شود 
با تعریف شدن پروژه های جدید، مجددا  و بعضا 
می شود،  اضافه  بخش  این  به  تازه ای  بدهی های 
نمی توان در لحظه رقم دقیقی را درباره بدهی های 
بخش  حال حاضر  در  البته  کرد.  اعلام  شهرداری 
شهر  بانک  به  مربوط  شهرداری  بدهی های  اعظم 
است، به نحوی که مدیریت شهری تنها ۳۵ هزار 

میلیارد تومان به این بانک بدهکار است. 
فروش اموال شهرداری باعث »اتلاف منابع« شد 

»محمود میرلوحی« رئیس کمیته اقتصادی دوره 
پنجم شورای شهر تهران اما با وجود این که اصل 
فروش اموال به عنوان یکی از راه های تحقق منابع 
غیرنقد شهرداری تهران را قبول دارد و تاکید می کند 
که گاهی ممکن است مدیریت شهری ناچار شود 
فروش  به  خود  بدهی های  از  بخشی  تسویه  برای 
پنجم  اتفاقی در دوره  و چنین  بزند  املاک دست 
مدیریت شهری نیز رخ داد، ولی او در گفت وگو با 
خبرنگار ایلنا معتقد است آنچه در دوره های دوم 
شهری  مدیریت  چهارم  دوره  بخصوص  و  سوم  و 
توسعه  هدف  با  املاک  فروش  داد،  رخ  پایتخت 
زیرساخت های شهری نبود، بلکه عملا نوعی »اتلاف 
منابع« و دارایی های عمومی شهر تهران به حساب 

می آمد. 

عضو سابق شورای شهر تهران ادامه داد: همین 
مسئله باعث شد، وقتی که شورای پنجم روی کار 
به  جدی  سختگیری هایی  اموال  فروش  در  آمد، 
خرج دهد که همین مساله باعث عدم تحقق منابع 
غیرنقد شهرداری تهران در دو سال اول مدیریت 
شهری پنجم شد؛ به نحوی که در سال های ۹۷ و 
طریق  از  زیادی  درآمد  نتوانست  ۹۸ شهرداری 
آورد و درآمد حاصل  اموال خود به دست  فروش 
از بخش غیرنقد بودجه شهرداری در این دو سال، 
سالانه به یک هزار میلیارد تومان هم نرسید. البته 
در مصوبات بودجه سال های ۹۷ و ۹۸، ارقام بسیار 
بالاتری به عنوان درآمدهای غیرنقد پیش بینی شده 
بود، ولی چون شورای پنجم سختگیری خاصی در 
فروش اموال شهرداری به خرج داد، شهرداری وقت 
غیرنقد  آن دو سال درآمدهای  در  نتوانست  عملا 

پیش بینی شده در بودجه را محقق کند. 
ما هم ناچار می شدیم که به فروش اموال شهرداری 

بپردازیم
داد:  ادامه  پنجم  اقتصادی شورای  رئیس کمیته 
مدیریت شهری،  قبلی  دوره  در  که  است  درست 
تسویه  برای  که  می شدیم  ناچار  بعضا  ما  بازهم 
اموال  فروش  به  غیرنقد  منابع  تحقق  یا  بدهی ها 
شهرداری بپردازیم، اما در مجموع در دوره پنجم کار 
بزرگی در زمینه بازگرداندن اموال مدیریت شهری 
و احیای حقوق شهرداری تهران صورت گرفت؛ به 
نحوی که در دوره قبلی، علاوه بر بازپس گیری برخی  
هکتار  بر صد  بالغ  با مساحت  زمین  یک  املاک، 
بازگرداندیم.  تهران  به شهرداری  را  منطقه ۲۲  در 
همچنین دارایی های شرکت شهروند را نیز به نام 
این مجموعه سند زدیم و اگر هم خطایی در زمینه 
با  که  بودیم  ما  داد،  رخ  شهروند  برند  واگذاری 

متخلفان برخورد کردیم.
حاضرم با آقای چمران مناظره کنم 

مبنی  چمران  اظهارات  به  واکنش  در  میرلوحی 
بر این که سندی برای ادعای شورای پنجم درباره 
ارائه  پایان دوره چهارم  تهران در  بدهی شهرداری 
نشده است، اظهار داشت: اسنادی که ما برای رقم 
چهارم  دوره  پایان  در  تهران  شهرداری  بدهی های 
کردیم،  ارائه  تومان  میلیارد  ۶۹ هزار  حدود  یعنی 
کاملا متقن است. این اسناد در گزارشات تحقیق 
و تفحص شورای پنجم و در گزارشی که شهرداری 
تهران در دوره آقای حناچی درباره بدهی های دوره 
چهارم مدیریت شهری تهیه کرد، آمده است و این 
خودمان  ادعای  برای  سندی  هیچ  ما  که  صحبت 
ارائه نکرده ایم، به هیچ وجه صحیح نیست. از آقای 
در  حناچی  آقای  که  را  نامه ای  می خواهم  چمران 
شهریور ۹۸ به رئیس جمهور وقت نوشتند و اسنادی 

را که در آن زمان درباره بدهی شهرداری به تامین 
بانک ها  و سایر  بانک شهر  پیمانکاران،  اجتماعی، 

ارائه شد، بررسی کنند. 
من  داد:  ادامه  تهران  شهر  شورای  سابق  عضو 
در  که  گودرزی  قدرت الله  آقای  با  بار  یک  شخصا 
دوره چهارم، معاون مالی شهرداری بودند درباره رقم 
بدهی های شهرداری در پایان دوره چهارم مناظره 
کرده ام. در آن مناظره که مهرماه سال ۹۸ برگزار شد 
و اتفاقا آقای امانی )عضو کنونی شورای شهر( نیز 
در جلسه حضور داشتند، به دوستان ثابت کردم 
قالیباف  آقای  دوره  پایان  در  تهران  شهرداری  که 
۶۹ هزار میلیارد تومان بدهکار بوده است. اگر هنوز 
هم آقایان درباره رقم ۶۹ هزار میلیاردی شک دارند، 

حاضرم این بار با خود آقای چمران مناظره کنم.
وی در ادامه توضیحات خود گفت: در شروع دوره 
پنجم میزان بدهی های بانکی شهرداری تهران حدود 
۱۹ تا ۲۰ هزار میلیارد تومان بود، براساس اسنادی 
هم که در پایان دوره پنجم ارائه شد، ما توانستیم 
حدود ۲۵ درصد بدهی های بانکی شهرداری را در 
وجود  با  دیگر،  عبارت  به  کنیم.  تسویه  دوره  این 
این که دوستان دوره جدید ادعا دارند که در دوره 
شد،  اضافه  تهران  شهرداری  بدهی های  پنجم، 
بدهی ۶۹ هزار  ما ۱۵ درصد  آن دوره  اما عملا در 
میلیارد تومانی را تسویه کردیم و توانستیم در پایان 
دوره پنجم، بدهی های شهرداری تهران را به حدود 
۶۵ هزار میلیارد تومان برسانیم که البته بخشی از 
این بدهی ها ناشی از بهره های بانکی است که بعدا 

روی بدهی های قبلی اضافه شد. 
در دوره پنجم، اموال شهرداری را حفظ کردیم 

پنجم  دوره  اقدامات  مهمترین  درباره  میرلوحی 
مدیریت شهری تهران برای حفظ اموال شهرداری و 
جلوگیری از افزایش بدهی ها توضیح داد: مهمترین 
رفتار مسئولانه ای که ما در دوره پنجم در موضوع 
که  بود  این  دادیم،  انجام  شهرداری  بدهی های 
استقراض شهرداری از بانک شهر و سایر بانک ها را 
متوقف کردیم و مانند دوره قبل به سمت استقراض 
بانکی پیش نرفتیم تا بدهی های شهرداری بیش از 
پیش اضافه نشود. همچنین شورای پنجم با بانک ها 
مذاکره کرد تا تمام بدهی های بانکی که بعضا به 
صورت ارزی ثبت شده بود، به صورت ریالی ثبت 
شود. اگر این کار را انجام نداده بودیم، با وضع امروز 
نرخ ارز، قطعا ده ها هزار میلیارد تومان به بدهی های 
کنونی شهرداری اضافه می شد. همچنین ما عمدتا 
با تهاتر طلب های شهرداری از دولت و در برخی 
موارد با فروش املاک مدیریت شهری، بخشی از 
بدهی های شهرداری را پرداخت کردیم و نگذاشتیم 

بدهی ها در دوره پنجم افزایش پیدا کند. 

اختلاف نظر درباره رقم بدهی شهرداری تهران در پایان دوره چهارم جدی است

۱۵ یا ۶۹ هزار میلیارد تومان؛ فرسنگ ها اختلاف 
در روزهایی که موضوع »مولدسازی« یا همان طرح دولت برای فروش دارایی های مازاد دستگاه های اجرایی و عمومی با هدف تامین منابع مورد نیاز جهت 
اجرای پروژه های عمرانی و زیرساختی همچنان داغ است، اخیرا صحبت هایی درباره مولدسازی املاک شهرداری تهران نیز مطرح شد. مسئولان دوره کنونی 
مدیریت شهری پایتخت تاکید دارند که هدف از مولدسازی در شهرداری تهران، فروش املاک بدون استفاده یا کم کاربرد برای کسب درآمد در جهت توسعه 
زیرساخت های شهری به ویژه حمل ونقل عمومی است. علیرضا زاکانی، شهردار تهران نیز دهم اسفندماه امسال در این باره گفته است که »تکمیل ناوگان 

حمل ونقل عمومی تهران به ۵۰۷ هزار میلیارد تومان بودجه نیاز دارد که بخشی از آن از طریق مولدسازی تامین خواهد شد.« 

سوال مهمی 
که در افکار 

عمومی مطرح 
می شود، این 

است که وقتی 
فروش اموال به 
عنوان یکی از 
راه های تسویه 

بدهی های 
شهرداری 

تهران محسوب 
می شود، 

اساسا در حال 
حاضر میزان 

بدهی های 
شهرداری چقدر 

است؟

معاون اجرایی پلیس پیشگیری فراجا اقدامات و تمهیدات این 
پلیس برای چهارشنبه سوری را تشریح کرد.  به گزارش ایسنا، 
پیشگیری  پلیس  طرح های  درباره  مسعودی  عباس  سردار 
فراجا برای چهارشنبه سوری و روزهای پایانی سال گفت:   این 
برنامه ها به دو بخش قبل و حین ماموریت تقسیم می شود 
و از جمله اقداماتی که پیش از فرارسیدن مناسبت های یاد 
شده به وسیله پلیس پیشگیری در حال انجام است، بسیج 
امکانات و نیروها، توجیه و آموزش کامل کارکنان در رعایت 
این  در  مأموریت  اجرای  نحوه  و  حفاظتی  مقررات  و  اصول 
از  استفاده  به  نسبت  آگاه سازی قشر جوان  روزها همچنین 

مواد محترقه خطرآفرین و عواقب ایجاد ناهنجاری است.
معاون اجرایی پلیس پیشگیری فراجا خاطرنشان کرد: در 
راستای پیشگیری از رخدادهای ناگوار، شماری از افرادی که 
در سال های گذشته سابقه ارتکاب اعمال شرورانه یا فروش 
و  کنترل  تحت  داشتند  را  ممنوعه  محترقه  و  منفجره  مواد 

نظارت خواهند بود.
وی ادامه داد: با توجه به گستردگی ماموریت در این ایام، 
در  و  است  انکارناپذیر  اصل  یک  وظایف  تقسیم  و  همکاری 
با  لازم  تعامل  انتظامی،  پوشانی  هم  منظور  به  راستا  همین 
سایردستگاه های امنیتی انجام و برای دستیابی به نتیجه هرچه 

بهتر، با سازمان های آتش نشانی، اورژانس، شهرداری، هلال 
احمر و... در رابطه با جلوگیری از آتش سوزی، مداوا و انتقال 
مجروحین احتمالی در حوادث ناشی از انفجار مواد محترقه و 

اطفاء حریق، هماهنگی های لازم صورت خواهد گرفت.
به تشریح  ادامه  معاون اجرایی پلیس پیشگیری فراجا در 
و  پرداخت  سال  پایانی  ایام  برای  پلیس  پیشگیرانه  اقدامات 
تصریح کرد: پایش فضای مجازی در همه بخش ها برای حفظ 
اشراف بر فضای عمومی و جلوگیری از ایجاد فضای تنش آمیز 
و توجیه و آموزش کارکنان ایستگاه های ایست و بازرسی برای 
جلوگیری از ورود مواد محترقه و منفجره و همچنین پیش بینی 
برای  لازم  آمادگی  و  تسلط  با  وخنثی سازی  کشف  تیم های 
شرایط خاص از دیگر تمهیدات پلیس پیشگیری پیش از این 

ایام است.
پلیس  کارآمد  و  خوب  ظرفیت  از  اینکه  بیان  با  مسعودی 
یاران مستقر در موسسات خدمات حفاظتی و مراقبتی نیز در 
تأمین امنیت و پیشگیری از وقوع جرایم در شب چهارشنبه 
از بعد  پایانی سال نیز بهره گیری خواهد شد، گفت:  ایام  و 
معنوی نیز رعایت اخلاق اسلامی، رعایت حقوق شهروندی، 
بر  لازم  نظارت  داشتن  و  متهمان  با  برخورد  در  صدر  سعه 
نحوه دستگیری آنان به صورت جدی در دستور کار کارکنان 

پلیس پیشگیری فراجا قرار گرفته و نظارت و کنترل مستمر 
نیروهای  عملکرد  صحت  بر  نظارتی  واحدهای  و  فرماندهان 

عمل کننده در این مأموریت وجود دارد.
بر اساس اعلام پایگاه خبری پلیس، وی در بخش دیگری 
از سخنان خود با بیان اینکه در روزهای پایانی سال هستیم، 
مراقب  باید  اکنون  هم  از  کرد:  اظهار  به شهروندان   خطاب 
فرا  پایان سال و  به  با نزدیک شدن  فرزندانمان به خصوص 
رسیدن چهارشنبه پایانی سال باشیم تا از آسیب های غیرقابل 
جبران ناشی از انفجار مواد محترقه و منفجره در امان بمانیم. 
متاسفانه طی سال های اخیر در خبرها دیدیم و شنیدیم که 
نوجوانان و جوانان بر اثر غفلت و بی احتیاطی و به خاطر 
گرفتار شدن در هیجان های کاذب سلامت خود را از دست 

داده اند.
معاون پلیس پیشگیری فراجا با بیان اینکه پلیس همیشه و 
در همه حال در کنار مردم است و مشارکت مردم در برقراری 
نظم و امنیت ضروری می باشد از شهروندان عزیز درخواست 
کرد نهایت همکاری را با پلیس در روزهای پایانی سال برای 
حفظ سلامت و امنیت عمومی با نظارت بر رفتار فرزندان خود 
داشته باشند تا با شادی و نشاط قدم به سال جدید گذاشته و 

خاطره ناگواری بر آن ها حادث نشود.

اعلام تمهیدات پلیس برای چهارشنبه سوری
وش موادمحترقه  نظارت بر سابقه دارها در فر


